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Başbakan Yardımcısı Bülent Arınç, Diyarbakır'da gazetecilere yaptığı açıklamada anadilde eğitimle ilgili bir 

projeleri olmadığını söyledi. 

Diyarbakır’da bulunan Başbakan Yardımcısı Bülent Arınç, Diyarbakır Albümü’nün tanıtılacağı Cahit Sıtkı Tarancı 

Müzesi’ndeki programa gelişinde gazetecilerin sorularını yanıtladı. 

Anadilde eğitimle ilgili bir soru üzerine Arınç, şunları söyledi: 

"Ana dilde eğitimle ilgili bir projemiz yok. Meclis’teki konuşmamda, daha sonraki toplantılarda bu memleketin bir 

gerçeği olan Kürt kardeşlerimizin varlığını, onların bu topraklar üzerinde yüzlerce yıl yaşadığını ve onların dillerini 

yasaklamanın doğru ve mümkün olmadığını söylüyorum. Dolayısıyla bir kimlik varsa herkes bunu rahatlıkla ifade 

edebilmeli. 

Bu kimliği meydana getiren büyün kültürel haklar, insan hakları çerçevesi içerisinde tanınmalı ve bunlar o kişiler 

tarafından kullanılmalıdır. Biz ana dilin geliştirilmesi, öğrenilmesi bugünde radyo ve televizyon yayıncılığıyla 

büyük kitlelere ulaştırılması arzu ediyoruz. Ana dilde eğitimin tartışmalı bir konu olduğunu siz de biliyorsunuz. 

Ana dilde öğretim, ana dilde seçmeli ders bütün bunlar konuşulabilir. Ancak bazı imkansızlıklar sebebiyle eğitim, 

konusunu şimdilik mümkün olmayacağını düşünüyoruz. Bunu sizler de çok iyi biliyorsunuz. Yani benim Meclis’teki 

konuşmamı getirip ana dilde uyarlamak her halde doğru bir şey değil. 

Olabilecek olması mümkün olabilecek ülkemizin birliği, bütünlüğü, halklarımızın kardeşliği ve kucaklaşması 

bakımından ne gerekiyorsa anayasal çerçevede ve yeni anayasada da getirilecek bir takım tanımlamalarla 

vereceğimizi ifade ediyoruz. Ama bunun yanında bir şey daha ifade ediyorum. Kürt kardeşlerimizi, Kürt halkını 

varlık olarak bütün imkânlarıyla kimlikleriyle tanımak başkadır. 

Teröre karşı olmak apayrı bir şeydir. Kürt kardeşlerimizi ne kadar çok seviyorsak, terörle de o kadar şiddetle 

mücadele edeceğiz. Bu ülkede insanların yaşam hakkına uzatılan bütün ihlallere karşı cesur bir biçimde mücadele 
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yürüteceğiz, Bu mücadele sadece silahla da olacak bir şey değil. Dolayısıyla ekonomik, toplumsal, siyasi ve 

kültürel haklar bakımından da terörü meydana getiren ve azdıran sebeplerle de mücadele edeceğiz. 

Söylediklerimin bu çerçeve içerisinde anlaşılmasını diliyorum. Ana dilde eğitim hakkı anayasal çerçeve içerisinde 

konulabilirse, konulabilir, konulamazsa da bunun dışındaki bütün işler konusunda biz elbetteki görevimizi en iyi 

şekilde yapacağız." 

BULUNAN KAFATASLARINI DEĞERLENDİRDİ: ACI BİR KONU 

Diyarbakır İçkale’de sürdürülen restorasyon kazıları sırasında 23 kişiye ait kafatası ve kemiklerin bulunmasıyla 

ilgili soru üzerine Arınç, şöyle dedi: 

"Konu çok acı bir konudur. Burada topluca gömülmüş insanların kafatasları ve kemikleri bulundu. Bir kabristan, 

cenaze düzeninde bir gömülme olmadığı anlaşılıyor. Bir elbise kalıntısı veya bir insanın giysisinden arta kalan 

herhangi bir şey olmadığı anlaşılıyor. Bu çok üzücü bir olay. Türkiye’nin değişik yerlerinde buna benzer insan 

cesetlerine ait kalıntılar bulundu. Artık tıp çok ilerledi. Yani şuanda da bildiğim kadarıyla Adli Tıp incelemesinde, 

bu cesetlerin hangi zamana ait oldukları ve ne şekilde öldükler veya öldürüldükleri belki de kimlikleri üzerinde 

ciddi bir inceleme mümkün olabilir. Cesetlerin kimliklerinin DNA veya başka bir yolla bulunabileceğini 

düşünüyoruz. Şimdiden şudur veya şu zamana ait demek mümkün değil. Biz de sizler kadar bu meselenin biran 

evvel aydınlanmasını, bu kafatası ve kemiklerin kimlere ait, hangi döneme ait olduklarını ve ne şekilde öldüklerini 

veya öldürüldüklerini öğrenmek istiyoruz. Eğer buradan bir ipucu elde edilebilirse, belki söylediğimiz gibi kişilere 

daha sonrada bir dönemde yaşanmış olan bu acı olayların faillerine ulaşmak mümkün olabilir. Ben AK Parti 

hükümeti olarak bizim dönemimizde bütün faili meçhullerin aydınlatıldığını, aydınlatılmaya çalışıldığını 

faillerinden hesap sorulduğunu, sorulmakta olduğunu biliyorum. Bizim hayatta tek bir gayemiz var. Türkiye’de 

artık insan hakları ihlalleri olmasın, işkence ve fena muamele olmasın, bir devrin yüz karası olayları bir daha 

tekerrür etmesin. Bunun için emin olun ki, bütün imkanları hükümetimiz olarak kullanıyoruz. Bu olaylarında 

inşallah en iyi şekilde aydınlatılacağını bekliyoruz." 

BAYDEMİR NEZAKET GÖSTERDİ 

Diyarbakır Büyükşehir Belediye Başkanı Osman Baydemir’in kendisini karşılaması ve programlarına katılmasıyla 

ilgili soru üzerine Arınç, "Belediye başkanımız nezaket göstermiştir. Bu doğaldır. Arıtma tesisiyle ilgili bir sorunları 

vardı. Onu da konuştuk" dedi. (dha) 
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